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Zápis zo zasadnutia č. 7/2025 
Komisie vrcholového športu plávania 

konaného dňa 8.7.2025 dištančne  
 začiatok o 20:30 hod. 
ukončenie 21:30 hod. 

 

Prítomní členovia KVŠ:     

Predsedajúci: p. Procházka 

členovia:  Halas, p. Viola,  p. Vachan, p. Moravcová Valko 

Neprítomí: p. Hadidom, p. Mikoláš, p. Skála – hlasovanie dištančne - emailom, 

WhatsAppom po prečítaní zápisu. 

Pozvaní hostia: p. Gális (prítomný), p. Šulek (neprítomný),  

Bod  č. 1 - Otvorenie, schválenie programu 

 

Návrh programu zasadnutia: 

1. Otvorenie 
2. Návrh nominácie na MSJ 19-24.8.2025 Otopeni, ROM 
3. Rôzne - prestupy reprezentantov a spolupráca medzi trénermi. 

 
Bod 1. Otvorenie 
 
p. Procházka privítal prítomných členov KVŠ, vrátane viceprezidenta SPF pre plávanie 
p. Galisa a opýtal sa, či má niekto návrh na doplnenie programu zasadnutia. Keďže 
žiadny návrh nezaznel, prítomný členovia KVŠ bez výhrad a doplnenia schválili 
navrhovaný program.  
 
Bod 2. Návrh nominácie na MSJ– 19.-24.8. 2025 Otopeni, ROM 
 
p.Procházka požiadal manažérku reprezentácie p. Moravcovú o informáciu 
a zdôvodnenie  nominácie na MSJ (členovia KVŠ mali písomné informácie o nominácii 
zaslané v predstihu na preštudovanie). 
 
p. Moravcová oboznámila prítomných členov KVŠ o navrhovanej nominácii v zmysle 
aktuálneho a platného plánu práce RDJ a uviedla dôvody, prečo je v nominácii len 9 
plavcov. Taktiež uviedla dôvody nominácie konkrétnych trénerov v realizačnom tíme 
(celé vyjadrenie viď nižšie). Zároveň prečítala písomné stanovisko PK AZETA 
k neúčasti 3 plavcov so splnenými kritériami (celé uvádzame nižšie). 
 
Členovia KVŠ (p. Moravcová, p. Procházka, p. Vachan, p. Halas) a p. Gális diskutovali 
na tému účasti a neúčasti plavcov na vrcholných podujatiach a zhodli sa, že bude 
potrebné nastaviť kritéria účasti v plánoch práce tak, aby boli pre plavcov (a ich 
trénerov) motivačné v zmysle účasti a zároveň v prípade kolízie vrcholných podujatí (v 
priebehu dvoch mesiacov máme MEJ, MSJ, EYOF, MEU23, MS) stanoviť pre 
reprezentantov poradie priority jednotlivých podujatí. 
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p. Procházka vyzval členov KVŠ na vyjadrenie staviska k nominácii. Všetci prítomný 
členovia vyjadrili súhlasné stanovisko. 
 
p. Procházka požiadal p. Moravcovú, aby návrh nominácie predložila na VSPL. 
 
Na základe uvedeného KVŠ navrhuje do nominácie MSJ 9 športovcov a 4 
členov RT, ktorí splnili kritéria pre návrh do nominácie  podľa plánov práce RDJ: 

1. Športovci (9): 
Priorita 1: A-limit ; 3 pretekári 
Bergomi, Megelová, Horváthová 
Priorita 2: 2x B limit; 4 pretekári 
Sciranka, Martišovičová, Hupka a Krištof 
Priorita 3: 1xB limit (r.2009-11); 2 pretekári 
Jankovská a Valko. 

2. Realizačný tým (4):  
Vedúci výpravy : M. Moravcova Valko 
Tréneri: T. Viola a J. Adamek 
Fyzio: S. Filipová 

Zdôvodnenie nominácie podľa manažérky p. Moravcovej: 
Kritéria pre návrh nominácie  t.j. Prioritu 1 až 3 v nominačnom období 1.1.- 
6.7.2025 splnilo 12 športovcov. Traja športovci od tréner T. Trešla sa z nominácie 
ospravedlnili. Vyjadrenie k ich odmietnutej účasti je adresované nižšie. 
Podľa plánov práce RDJ: 
6.5.1. Kritéria pre účasť a časové limity 
✓ Nominácia  plavcov je podmienená splnením limitu A alebo B a podmienená 

pravidlami World Aquatics.  V každej disciplíne môžu v rozplavbách štartovať 
maximálne dvaja (2) plavci za krajinu. 

✓ Nominácia sa riadi podľa všeobecne platných podmienok pre účasť na vrcholných 
podujatiach definovaných v tomto pláne práce. 

SPF kvalifikačné kritéria pre návrh nominácie na MSJ podľa zoradených 
priorít do naplnenia predpokladaného počtu. 
✓ Priorita 1: Pretekári, ktorí v nominačnom období zaplávali jeden (1) A-limit  
✓ Priorita 2: Pretekári, r. 2007 a 2008, ktorí v nominačnom období zaplávali dva 

(2) B-limity v rôznych disciplínach 
✓ Priorita 3: Pretekári r. 2009 - 2011, ktorí v nominačnom období zaplávali jeden 

(1) B-limit 
✓ Predpokladaný počet pretekárov je 10. Ak počet 10 bude nenaplnený, 

manažér reprezentácie môže doplniť návrh nominácie o pretekárov (2007-2011), 
ktorí zaplávali 1 B-limit podľa percentuálneho prekročenia resp. za účelom 
zostavenia štafiet. 

✓ Výnimočné zaradenie do nominácie maximálne dvoch pretekárov na divokú 
kartu je možné na  návrh manažéra reprezentácie a na odporúčanie Komisie 
vrcholového športu za podmienky splnenia B-limitu resp. za účelom zostavenia 
štafiet s vysokou prognózou úspechu (do 16.miesta). 

✓ Nominácia pretekárov podlieha schváleniu VSPL a Rady SPF. 
Výkony plavcov z nominačného obdobia sa zoradia podľa % plnenia A-limitu 

/prekročenia resp. priblíženia sa k A-limitu / Pre účely zoradenia a 
porovnania  výkonov, % priblíženie k A-limitu je rovné s % prekročením B-limitu.  
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Splnenie časových limitov  a zoradenie pretekárov  podľa stanovených priorít je 
nasledovné (po vylúčení pretekárov ktorí odmietli účasť).   
Športovci (9): 
Priorita 1: A-limit ; 3 pretekári 
Bergomi Megelová, Horváthová 
Priorita 2: 2x B limit; 4 pretekári 
Sciranka, Martišovičová, Hupka a Krištof 
Priorita 3: 1xB limit (r.2009-11); 2 pretekári 
Jankovská a Valko. 
 
Prioritu 3 splnil aj L. Macháň na 50Vsp. avšak v disciplíne 50Vsp -  jeho účasť nie je 
možná vzhľadom na naplnený  World Aquatics počet = max 2 pretekári na disciplínu. 
Disciplína 50m Vsp je obsadená  Scirankom a Hupkom, tj pretekármi, ktorí sú 
nominovaní  podľa poradia priorít - tj s vyššou Prioritou 2  / Macháň L. dosiahol vyššie 
percentuálne plnenie 100.34%  vs. Hupka 100.17%. avšak Hupka má splenú  vyššiu 
(obťažnejšiu) prioritu (Priorita2) a má aj vyššie percentuálne plnenie na 50m Motýlik.   
Predpokladaný počet pretekárov je podľa plánov práce 10, avšak vzhľadom na 
skutočnosť nominácie, výsledky štafiet nie sú s predpokladom umiestnenia do 
16.miesta. Z danej nominácie je predpoklad  zostavenia štafiet: 4x200m ženy 
a 4x100PP mix a 4x100PP ženy z pretekárov v nominácii, avšak bez prognózy do 
16.miesta. Neúčasť pretekárov so splnenými limitami sa výrazné podpisuje na kvalite 
nominovaného tím a možnosti zostavenia štafiet a teda aj naplneniu cieľov a výsledkov 
z MSJ. 
 
Nominácia RT: z Nominácie RT sa ospravedlnil p. Skála/Urbanský a p. Halas. 
Nominácia RT (4):  
- Vedúci výpravy : M. Moravcova Valko 
- Tréneri: T. Viola a J. Adamek 
- Fyzio: S. Filipová 
6.5.2. Zloženie realizačného tímu  
Počet a zloženie realizačného tímu závisí od počtu nominovaných plavcov  a od 
kritérií LEN, stanovujúca maximálne počty členov realizačných tímov.  

✓ 1 vedúci výpravy - manažér reprezentácie, alebo iná poverená osoba za SPF. 
V prípade nemožnosti účasti manažéra, alebo inej poverenej osoby, za vedúceho 
výpravy môže byť nominovaný extra tréner, ktorý bude zastávať funkciu vedúceho 
výpravy. 

✓ Nominácia trénerov je podľa poradia plavcov s limitom A zoradených podľa % 
prekročenia limitu A a následne tréneri plavcov s B limitom zoradení podľa % 
prekročenia limitu B /resp. priblíženia sa k A-limitu/ a to v počte: 

o do 10 športovcov – 1 vedúci výpravy a maximálne 2 tréneri 
o 11 – 12 športovcov – 1 vedúci výpravy a maximálne 3 tréneri 
o 13 a viac športovcov – počet na návrh manažéra reprezentácie a na 

odporúčanie Komisie vrcholového športu 
✓ 1 fyzioterapeut (masér) 
✓ 1 analytik v prípade priaznivého rozpočtu a na základe návrhu manažéra 

reprezentácie a na odporúčanie Komisie vrcholového športu 
✓ Na žiadosť športovca môže byť nominovaný do realizačného tímu osobný tréner 

športovca. SPF zabezpečí a uhradí poplatok za akreditáciu a na žiadosť, SPF môže 
zabezpečiť ubytovanie s výpravou. Náklady na účasť osobného trénera podliehajú 
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100% spoluúčasti. V prípade schválenia návrhu nominácie, osobný tréner športovca 
sa stáva členom realizačného tímu (bez nároku na odmenu). 

✓ SPF si vyhradzuje právo nominovať výlučne slovenských trénerov registrovaných 
v SPF. 
 
Vyjadrenie PK AZETA, Júlia Kertésová - prezident klubu, k neúčasti plavcov na 
MSJ: 
„V mene klubu  AZETA Vám zasielame oficiálne stanovisko k neúčasti našich plavcov 
na Majstrovstvách sveta juniorov (MSJ): 
1. Milan Vojtko - Milan splnil limity na účasť na Majstrovstvách sveta, no toto 
podujatie je časovo veľmi blízko k práve ukončenému vrcholu jeho sezóny – 
Majstrovstvám Európy juniorov. Príprava na MEJ bola preto prioritou. Milan, ako 
stále veľmi mladý plavec, potrebuje minimálne trojtýždňovú fyzickú a psychickú 
regeneráciu pred začiatkom novej sezóny, aby sa predišlo prípadným zraneniam či 
psychickému vyčerpaniu z dôvodu nedostatočného priestoru na oddych. 
2. Sára Orosz - MSJ nebolo od začiatku sezóny súčasťou jej HSP. Celá príprava bola 
cielene smerovaná k MEJ. Sára patrí medzi najmladšie ročníky vo svojej kategórii, a 
preto by na MSJ bola najmä účastníčkou bez reálnych medailových ambícií. Z pohľadu 
dlhodobej perspektívy považujeme za nevyhnutné, aby mala po MEJ priestor na 
fyzickú aj mentálnu regeneráciu a mohla tak v septembri pokračovať v tréningovom 
procese s plným nasadením a motiváciou. 
3. Samuel Fekete - Samuel od 1. augusta prestupuje do nového klubu na základe 
svojho slobodného rozhodnutia a racionálneho zhodnotenia situácie. Momentálne sa 
cíti unavený a bez dostatočnej motivácie na prípravu na MSJ, ktoré sa konajú až v 
druhej polovici augusta. S ohľadom na nastavenie nového tréningového procesu bude 
potrebovať určitý čas na adaptáciu, aby mohol od septembra začať trénovať fyzicky aj 
psychicky pripravený. 
Ďakujeme všetkým za pochopenie. Našou prioritou je zabezpečiť, aby boli naši 
športovci psychicky vyrovnaní, motivovaní a mohli v ďalších sezónach pokračovať bez 
zbytočného preťaženia, keďže vrcholy ich sezóny, na ktoré sa pripravovali niekoľko 
mesiacov, úspešne absolvovali.“ 
 
Bod 3. Rôzne - prestupy reprezentantov a spolupráca medzi trénermi. 
 
p. Moravcová vyjadrila rozčarovanie nad spôsobom prestupu niektorých plavcov, 
reprezentantov do iných klubov (k iným trénerom), bez toho, aby pôvodný klub, tréner 
čokoľvek vedel, prípadne aby tomu predchádzal dohovor, komunikácia medzi 
trénermi. 
 
p. Procházka uviedol, že má osobné skúsenosti nielen s „neetickým“ oslovovaním 
plavcov od iných trénerov (a rôznymi nielen sľubmi ale aj ohováraním) , ale aj 
s aktivitou rodičov, ktorí oslovujú rôznych trénerov bez vedomia materských klubov. 
Žiaľ, prestupový poriadok je v zmysle zákona veľmi nedokonalý a nechráni materské 
kluby, ktoré investujú nemalé prostriedky do výchovy plavcov. 
 
P. Moravcová uviedla, že požiadala p. Meliša (kontrolór SPF), aby sa na danú 
problematiku pozrel a skúsil navrhnúť spôsob riešenia, prípadne ochrany materských 
klubov. 
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p. Galis a p. Vachan uviedli, že práve v Etickom kódexe je uvedené a mohlo by byť aj 
viac vyšpecifikované, že takéto formy správania, či už zo strany niektorých trénerov ale 
aj plavcov, či ich rodičov je v rozpore so záujmami SPF a v konečnom dôsledku škodia 
rozvoju samotného športu. Bolo by vhodné zamyslieť sa ako by sa mohol doplniť aj 
štatút reprezentanta, prípadne zmeniť prestupový poriadok, aby sa takému neetickému 
správaniu zabránilo. Samozrejme, že slobodné rozhodnutie športovca by ale 
v konečnom dôsledku nemalo byť ohrozené. 
 
p. Procházka na podnet p. Galisa uviedol, že požiada p. Šimuna na šatistickú analýzu 
MSR v žiackych kategóriách v zmysle možného spojenie do jedných MSR.  
p. Procházka na podnet p. Moravcovej  a p. Halasa uviedol že požiada p. Šimuna 
o možnosť stanovenia slovenských rekordov v štafetách v juniorských kategóriách 
a zároveň zistí, prečo nie sú niektoré rekordy SR uvedené správne. 
 
p. Procházka poďakoval prítomným členom KVŠ za ich čas a poprial úspešné leto na 
všetkých plaveckých podujatiach, ktoré reprezentantov ešte čakajú.  
 
Čas ukončenia: 21.30 
 
Zapísal: p. Procházka 
Overil: p. Moravcová 
 


